



MAKTAB RENDAH SAINS MARA
RANCANGAN PENGAJARAN TAHUNAN
PENDIDIKAN ISLAM KSSM TINGKATAN EMPAT 2022 & 2023

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
MEI	1	CUTI HARI RAYA AIDIL FITRI		
	2	AL-QURAN: 1. SURAH AL-AN'AM AYAT 162-163 (Bacaan & Hafazan)	<ul style="list-style-type: none"> • Membaca ayat dengan betul, lancar serta bertajwid. • Menyatakan intisari ayat. • Menghafaz ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. • Mengamalkan bacaan ayat dalam solat dan zikir secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 2)
		AL-QURAN: 2. SURAH AL-KAHFI AYAT 101-110 (Bacaan & Hafazan)	<ul style="list-style-type: none"> • Membaca ayat dengan betul, lancar serta bertajwid. • Menyatakan intisari ayat. • Menghafaz ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. • Mengamalkan bacaan ayat dalam solat dan zikir secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 7)
	3	AL-QURAN: 4. LARANGAN RASUAH SURAH AL-BAQARAH AYAT 188 (Bacaan & Kefahaman)	<ul style="list-style-type: none"> • Membaca ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. • Menyatakan terjemahan ayat. • Menjelaskan larangan Allah SWT dalam ayat. • Menyatakan pengertian rasuah. • Menjelaskan bentuk perbuatan rasuah. • Menerangkan kesan perbuatan rasuah. 	Buku teks (ms 25)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
			<ul style="list-style-type: none"> Merumuskan pengajaran ayat dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Jujur dan amanah dalam kehidupan secara beradab dan istiqamah. 	
	4	HADIS: 8. HINDARI DOSA-DOSA BESAR	<ul style="list-style-type: none"> Membaca hadis dengan betul. Menyatakan maksud hadis. Menerangkan tujuh dosa besar yang terkandung dalam hadis. Menrumuskan pengajaran hadis dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Meninggalkan dosa besar secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 50)
		AL-QURAN: 3. HUKUM TAJWID (SIRI I) <ul style="list-style-type: none"> Mad Silah, 	<ul style="list-style-type: none"> Menjelaskan maksud dan cara bacaan hukum tajwid Mad Silah, Mad Lazim dan Qalqalah beserta contoh. Menentukan dan membaca ayat al-Quran yang mengandungi hukum tajwid di atas. Mengamalkan hukum tajwid di atas dalam bacaan al-Quran secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 17)
JUN	1	CUTI PERTENGAHAN SEMESTER I		
	2	AKIDAH: 10. ALLAH MAHA PEMBALAS DAN MAHA PERKASA	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud al-Muntaqim dan al-Jabbar. Menyatakan dalil naqli al-Muntaqim dan al-Jabbar. Merumuskan kefahaman mengenai nama Allah al-Muntaqim dan al-Jabbar serta menghubungkaitkannya dengan kehidupan. 	Buku teks (ms 68)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
			<ul style="list-style-type: none"> Menanamkan perasaan takut terhadap pembalasan dan kekuasaan Allah SWT secara beradab dan istiqamah. 	
		AL-QURAN: 3. HUKUM TAJWID (SIRI II) <ul style="list-style-type: none"> Mad Lazim 	<ul style="list-style-type: none"> Menjelaskan maksud dan cara bacaan hukum tajwid Mad Silah, Mad Lazim dan Qalqalah beserta contoh. Menentukan dan membaca ayat al-Quran yang mengandungi hukum tajwid di atas. Mengamalkan hukum tajwid di atas dalam bacaan al-Quran secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 17)
	3	FEKAH: 13. HAJI DAN UMRAH (SIRI I)	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud, hukum dan dalil haji dan umrah. Menjelaskan syarat wajib, rukun, perkara wajib dan amalan sunat haji dan umrah. Menjelaskan perbandingan haji dan umrah. Menjelaskan jenis haji. Menerangkan kaifiat melaksanakan haji tamattuk. Merumuskan hikmah haji dan umrah. Melaksanakan amali haji dan umrah. Menabung duit sebagai persediaan menunaikan haji dan umrah secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 90)
	4	FEKAH: 13. HAJI DAN UMRAH (SIRI II)	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud, hukum dan dalil haji dan umrah. Menjelaskan syarat wajib, rukun, perkara wajib dan amalan sunat haji dan umrah. Menjelaskan perbandingan haji dan umrah. Menjelaskan jenis haji. Menerangkan kaifiat melaksanakan haji tamattuk. 	Buku teks (ms 90)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
			<ul style="list-style-type: none"> Merumuskan hikmah haji dan umrah. Melaksanakan amali haji dan umrah. Menabung duit sebagai persediaan menunaikan haji dan umrah secara beradab dan istiqamah. 	
JULAI	1	SIRAH & TAMADUN ISLAM 18. KERAJAAN KHULAF A' AR-RASYIDIN	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan era pemerintahan Kerajaan Islam secara ringkas. Menerangkan ciri kepimpinan Khulafa' ar-Rasyidin. Menerangkan pencapaian pemerintahan Khulafa' ar-Rasyidin. Merumuskan iktibar daripada pemerintahan Kerajaan Khulafa' ar-Rasyidin dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Berintegriti dalam kepimpinan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 154)
	2	AKHLAK ISLAMIYYAH 22. BERSIKAP BENAR MENJAUHKAN MUNAFIQ	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan pengertian dan dalil naqli bersikap benar. Menerangkan tuntutan bersikap benar dalam setiap keadaan. Menjelaskan contoh sifat benar yang diamalkan oleh Rasulullah SAW. Merumuskan hikmah bersikap benar dalam semua keadaan. Bersikap benar dalam setiap keadaan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 188)
		AL-QURAN: 3. HUKUM TAJWID (SIRI III)	<ul style="list-style-type: none"> Menjelaskan maksud dan cara bacaan hukum tajwid Mad Silah, Mad Lazim dan Qalqalah beserta contoh. 	Buku teks (ms 17)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
		<ul style="list-style-type: none"> Qalqalah 	<ul style="list-style-type: none"> Menentukan dan membaca ayat al-Quran yang mengandungi hukum tajwid di atas. Mengamalkan hukum tajwid di atas dalam bacaan al-Quran secara beradab dan istiqamah. 	
	3	AL-QURAN: 5. MEMAHAMI SUNNATULLAH SURAH ALI-IMRAN AYAT 137-139 (Bacaan & Kefahaman)	<ul style="list-style-type: none"> Membaca ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. Menyatakan terjemahan ayat. Menjelaskan sebab turun ayat. Menjelaskan konsep Sunnatullah. Menerangkan kepentingan mengkaji dan meneliti sejarah umat terdahulu serta mengambil iktibar daripadanya. Menerangkan kesan pada diri seorang mukmin apabila memahami konsep Sunnatullah. Merumuskan pengajaran ayat dan menghubungkan kaitkannya dengan kehidupan. Mengamalkan jati diri mukmin dalam kehidupan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 29)
		HADIS: 9. KEMULIAAN BERDIKARI	<ul style="list-style-type: none"> Membaca hadis dengan betul. Menyatakan maksud hadis. Menjelaskan konsep berdikari. Menerangkan kelebihan berdikari dalam kehidupan. Merumuskan pengajaran hadis dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Berusaha bersungguh-sungguh untuk mencapai kejayaan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 61)
	4	AKIDAH:	<ul style="list-style-type: none"> Menerangkan perkara yang membatalkan iman dari aspek iktikad, perkataan dan perbuatan. 	Buku teks (ms 75)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
		11. PERKARA YANG MEMBATALKAN IMAN	<ul style="list-style-type: none"> Menerangkan kesan melakukan perkara yang membatalkan iman Menerangkan syarat terbatalnya iman. Merumuskan cara menjauhi perkara yang membatalkan iman. Menjauhi perkara yang membatalkan iman secara beradab dan istiqamah. 	
OGOS	1	MINGGU AKTIVITI SEMESTER I		
	2	ULANG KAJI		
	3	PEPERIKSAAN SEMESTER I		
	4			
SEPTEMBER	1	CUTI SEMESTER I		
	2	FEKAH: 14. SEMBELIHAN	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud, hukum dan dalil sembelihan. Menjelaskan rukun, syarat sah, perkara sunat dan perkara makruh sembelihan. Merumuskan hikmah sembelihan dari sudut syarak dan sains. Melaksanakan amali sembelihan. Bersifat ihsan terhadap haiwan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 109)
	3	FEKAH:	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud, hukum, dalil serta haiwan yang disyariatkan korban dan akikah. 	Buku teks (ms 117)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
		15. IBADAT KORBAN DAN AKIKAH	<ul style="list-style-type: none"> Menjelaskan syarat sah, perkara sunat dan tempoh pelaksanaan ibadit korban dan akikah. Menjelaskan pembahagian daging korban dan akikah. Merumuskan hikmah korban dan akikah. Berazam untuk melaksanakan korban. 	
	4	SIRAH & TAMADUN ISLAM 19. KERAJAAN UMMAYYAH	<ul style="list-style-type: none"> Menjelaskan sejarah Kerajaan Ummayyah secara ringkas. Menjelaskan khalifah yang terkenal pada zaman Kerajaan Umayyah. Menerangkan faktor kegemilangan dan kemerosotan Kerajaan Umayyah. Merumuskan iktibar daripada pemerintahan Kerajaan Umayyah dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Bijaksana dalam tindakan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 163)
OKTOBER	1	AKHLAK ISLAMIYYAH 23. KHAUF DAN RAJA'	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud khauf dan raja'. Menyatakan dalil naqli yang menyuburkan sifat khauf dan raja' dalam diri. Menjelaskan contoh khauf dan raja' yang diamalkan oleh Rasulullah SAW. Merumuskan hikmah mengamalkan khauf dan raja' dalam kehidupan. Mengamalkan sifat khauf dan raja' secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 193)
		AL-QURAN:	<ul style="list-style-type: none"> Membaca ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. Menyatakan maksud ayat. 	Buku teks

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
		6. LARANGAN MEMPERSENDAKAN AGAMA SURAH AL-AN'AM AYAT 70 (Bacaan & Kefahaman)	<ul style="list-style-type: none"> Menjelaskan bentuk perbuatan mempersendakan Islam. Menjelaskan cara menjaga kesucian Islam. Menerangkan kesan mempersendakan Islam. Merumuskan pengajaran ayat dan menghubungkan kaitkannya dengan kehidupan. Menjaga kesucian Islam secara beradab dan istiqamah. 	(ms 37)
	2	AKIDAH: 12. HINDARI AJARAN SESAT	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan takrif ajaran sesat. Menjelaskan ciri dan contoh ajaran sesat. Menerangkan kesan melakukan ajaran sesat. Merumuskan cara menjauhi ajaran sesat. Menjauhi ajaran sesat secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 83)
	3	FEKAH: 16. MUAMALAT ISLAM	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan maksud dan dalil mengenai muamalat dalam Islam. Menjelaskan matlamat pensyariatian muamalat dalam Islam. Menerangkan kepentingan memahami dan mengamalkan muamalat Islam. Menerangkan unsur yang diharamkan dalam muamalat Islam seperti riba, gharar, judi dan dhorar. Menjelaskan pengertian rukun dan syarat akad muamalat dalam Islam. Menerangkan pengertian dan contoh jenis akad berikut: pertukaran (jual beli dan sewaan), kebajikan (hibah, qarad, waqaf dan wadi'ah), perkongsian (musyarakah dan mudharabah), wakalah dan jaminan (kifalah dan rahnu). 	Buku teks (ms 129)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
			<ul style="list-style-type: none"> Melaksanakan muamalat Islam secara beradab dan istiqamah. 	
	4	CUTI RAYA DEEPAVALI		
NOVEMBER	1	SIRAH & TAMADUN ISLAM 20. KERAJAAN ABASIYYAH	<ul style="list-style-type: none"> Menjelaskan sejarah Kerajaan Abbasiyyah secara ringkas. Menjelaskan khalifah yang terkenal pada zaman Kerajaan Abbasiyyah. Menerangkan faktor kegemilangan dan kemerosotan Kerajaan Abbasiyyah. Merumuskan iktibar daripada pemerintahan Kerajaan Abbasiyyah dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. Membina keterampilan diri secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 171)
	2	AKHLAK ISLAMIYYAH 24. ADAB TERHADAP ORANG SAKIT DAN KURANG UPAYA	<ul style="list-style-type: none"> Menyatakan dalil naqli tuntutan beradab terhadap orang sakit dan kurang upaya. Menerangkan adab terhadap orang sakit dan kurang upaya. Merumuskan hikmah beradab terhadap orang sakit dan kurang upaya. Menyantuni orang sakit dan kurang upaya secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 199)
			AL-QURAN: 7. DAKWAH PEMACU KEMAJUAN SURAH FUSSILAT AYAT 33	<ul style="list-style-type: none"> Membaca ayat dengan betul, lancar dan bertajwid. Menyatakan maksud ayat. Menjelaskan sebab turun ayat.

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
		(Bacaan & Kefahaman)	<ul style="list-style-type: none"> • Menerangkan tuntutan ayat berkaitan dengan berdakwah, beramal soleh dan menjadikan Islam sebagai cara hidup. • Merumuskan pengajaran ayat dan menghubungkan kaitkannya dengan kehidupan. • Berdakwah secara beradab dan istiqamah. 	
	3	FEKAH: 17. SOLAT SUNAT DHUHA DAN SOLAT SUNAT GERHANA	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan maksud, hukum dan dalil solat sunat dhuha. • Menyatakan maksud, hukum dan dalil solat sunat gerhana. • Melaksanakan amali solat sunat dhuha dan solat sunat gerhana. • Merumuskan hikmah menunaikan solat sunat dhuha dan solat sunat gerhana. • Menunaikan solat sunat dhuha dan solat sunat gerhana secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 143)
	4	SIRAH & TAMADUN ISLAM 21. KEUNGGULAN TOKOH EMPAT MAZHAB	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan riwayat hidup tokoh berikut secara ringkas: Imam Abu Hanifah, Imam Malik, Imam Syafie dan Imam Ahmad bin Hambal.. • Menerangkan sumbangan tokoh tersebut dalam tamadun Islam. • Merumuskan iktibar daripada keunggulan tokoh dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. • Berjihad menguasai ilmu secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 205)

BULAN	MINGGU	BIDANG/TAJUK	STANDARD PEMBELAJARAN	CATATAN
DISEMBER	1	AKHLAK ISLAMIYYAH 25. WASATIYYAH MENJAMIN KECEMERLANGAN UMAT	<ul style="list-style-type: none"> • Menyatakan maksud dan dalil wasatiyyah. • Menerangkan empat prinsip wasatiyyah beserta contoh: Kesederhanaan, keseimbangan, keadilan dan kecemerlangan. • Merumuskan hikmah melaksanakan empat prinsip wasatiyyah dan menghubungkaitkannya dengan kehidupan. • Mengamalkan kesederhanaan dalam kehidupan secara beradab dan istiqamah. 	Buku teks (ms 205)
	2	CUTI PERTENGAHAN SEMESTER II		
	3			
	4			
JAN 2023	1	ULANG KAJI TOPIKAL		
	2	ULANG KAJI TOPIKAL		
	3	ULANG KAJI TOPIKAL		
	4	CUTI TAHUN BARU CINA		
FEB 2023	1-3	PEPERIKSAAN SEMESTER II 2022		

DISEDIAKAN OLEH :

UNIT PENDIDIKAN ISLAM DAN BAHASA ARAB
BAHAGIAN PENDIDIKAN MENENGAH MARA